المستخلص عربي : 
يقوم البحث بتقييم أداء البنوك الإسلامية من خلال معلومات توفرت عن طريق الاستمارات التي أرسلت للبنوك موضع الدراسة ، وينقسم التقييم إلى أربع أنواع :
أولاً:     تقييم الأداء الاقتصادي للبنوك الإسلامية وذلك لمعرفة إلى أي مدى حققت البنوك الدور الاقتصادي المتوقع منها في ذلك من خلال حدى عشر مؤشراً أقترح لهذا الغرض.
ثانياً:     الأداء الاجتماعي وذلك لقياس المساهمة الاجتماعية المتوقعة للبنوك الإسلامية وقد تم ذلك بواسطة خمس معايير طورت لهذا الغرض .
ثالثاً:     كفاءة إدارة الأصول والخصوم وذلك لقياس كفاءة البنوك الإسلامية في إدارتها لتلك الأصول والخصوم ، وقد أستخدم في ذلك ثلاث وسائل :
1-   تحليل نسب النمو: حيث حللت النسب لكل من : الودائع الكلية والودائع الجارية ورأس المال والاحتياطات والاستثمارات المباشرة والاستثمارات المالية وإجمالي التمويل للفترة 80-1989 للبنوك موضع الدراسة .
2-   تحليل نسب الكفاءة وقد استخدم في ذلك ست معايير وهي نسبة الإفادة من الأصول ، تكلفة الودائع ، هامش الربحية ، عوائد الأصول ، عوائد الإيداعات ، عائد رأس المال .
3-   تحليل نسب الأداء وقد استخدم في ذلك خمس معايير وهي نسبة حقوق الملكية إلى الأصول ، نسبة الودائع الجارية إلى إجمالي الخصم ،درجة التعاون بين البنوك ، مضاعفة رأس المال ، مضاعفة رأس والاحتياطيات .
رابعاً:     يقيم الأداء الشرعي : وذلك بتقييم المعاملات التي قد يكون فيها مخالفة شرعية .
Abstract: 
[bookmark: _GoBack]The research evaluated the performance of Islamic banks through the information available through the forms that were sent to the banks under study, and evaluation is divided into four types:
First, assess the economic performance of Islamic banks in order to find out to what extent the banks experiencing the economic role expected of them through separately tenth indicator suggested for this purpose.
Second, social performance and to measure the expected social contribution to Islamic banks has been done by five criteria developed for this purpose.
Third, the efficient management of assets and liabilities and to measure the efficiency of Islamic banks in the management of those assets and liabilities, it has been used in three ways:
1 - analysis of growth rates: the percentages for each of the analyzed: total deposits and current deposits, capital and reserves, direct investments and financial investments and the total funding for the period 80-1989 to banks under study.
2 - Analysis of efficiency ratios has been used in the six criteria, a percentage utilization of assets, the cost of deposits, margin of profitability, asset returns, returns of deposits, return of capital.
3 - Analysis of rates has been used in performance by five criteria, a percentage of property rights to assets, the ratio of current deposits to total discount, the degree of cooperation between banks, to double capital, double the capital and reserves.
Fourth: the legal assesses performance: through the assessment of transactions that may be where the violation of legality.
